

AssensSpejderne

Dagsorden for ledermøde 3Q 11. august 2025 kl. 18.30 i Bæverhytten

Deltagere: Erik, Sus, Marie, Rune, Ulla, Blomme og Hanne.

Afbud: Søs, Viktor.

1. **Velkomst** ved gruppeledere.
2. **Valg af referent.** Blomme
3. **Opfølgning på referat fra sidste ledermøde** (opfølgningspunkter er skrevet ind i dagsordenen, så punktet kan springes over).
4. **Status i grenene og medlemsrapport (vedlagt)**

Ifølge rapporten er vi steget 13,6 % de sidste 3 år, og divisionen er faldet med 6 %. Det kunne være spændende at se hvor længe en spejder gennemsnitligt er her. Det bringer Hanne videre

- a) Kort bordet rundt med stemning og børnetal i hver gren ved grenlederne.

Mikro: Der er lagt nyt program på hjemmesiden der er 11 mikroer i 2 patruljer. De er allerede forespørgsel fra en ny der gerne vil starte. Dejlig sommerlejr sammen med minierne i vores hytte. Minier sov ude. De var på cykeltur på Baagø.

Mini: Der er lagt program på hjemmesiden. De skal i gang med mærkeforløb. Dejlig lejr sammen med mikroerne. Der er 25 minier i 4 patruljer. Sig til hvis der mangler hjælpere.

Junior: Der er 4 juniorer nu efter ferien. Sommerlejr sammen med troppen.

Trop: 9 spejdere nu efter ferien. Dejlig sommerlejr sammen med juniorerne i Stenlænder spejdernes hytte på Sjælland. "Ekspedition København" mærke uden ledere, det gik rigtig godt. Rigtig god oplevelse på deres spejder museum. Vi arbejder hen mod Barske Natløb med basis stof.

Senior: Vi ønsker at få dem i tale, kan vi hjælpe med noget? Blomme kontakter Viktor, måske vi kan mødes over teams.

- b) Status på ledere og/eller hjælpere i grenene?

Mini kan blive udfordret hvis der kommer flere.

Junior mangler en fast sparringspartner. Og Søs kan være udfordret i forhold til vagtplan. Erik vil gerne tilbyde sig som assistent ved Juniorerne. Han skal alligevel aflevere drenge. Søs skal bede om det hun har brug for. Erik snakker med hende herom.

Vi skal alle mærke efter om vi måske ønsker at afprøve en anden gren.

Vi spørger Lukas K. Om han kunne være interesseret i at hjælpe hos juniorgrenen

Hanne vil lave et opråb om hjælp fra forældregruppen. Hanne henter materiale fra korpset som ellers er påregnet den 17/8 arrangementet.

5. Tema: Oprydning og opmagasinering i hytten

Hvordan passer vi i fællesskab bedre på hytten, fx rydder mere op løbende, bruger vores forskellige rum, skure, skabe, mv til opbevaring? Hvad skal vi fx gemme og hvad skal sorteres og smides ud? Fælles drøftelse i god tone.

Vi skal fælles få ryddet op i og omkring hytten. Det er en god ide at få flyttet Projekter ud i skuret, hvis det kan holde til det.

Husk at plumbere telte når de lægges på plads. Fint at kasserne er kommet i gangen.

Vi har fælles ansvar for at rydde op i køkken med mere efter hvert møde.

Mikroerne og minierne ønsker mindre tunge telte. Vi lægger op til at bestyrelsen søger fondsmidler dertil. Ønske om en Tippi, og gerne en med fast bund i. Og et letvægtstelt til måske 6 personer. Rune prøver at undersøge hvad der kunne være af muligheder.

6. Tema: Opfølgning på den røde tråd (vedlagt)

Blomme har gjort den røde tråd færdigt siden sidste møde og vi sikrer os, at efterårets programmer så vidt muligt er afstemt efter den røde tråd.

Hanne hænger et eksemplar op i lederrummet. Der er plakat i midtergangen med diverse mærker til de forskellige grene. Den forelægges bestyrelsen i næste uge

7. Planlægning af fælles aktiviteter på tværs af grene:

- a) Til info: DDS holder Spejder forældredag 17. august, men da der er stor festivitas med mange andre ting i den weekend i Assens, så springer AssensSpejderne det over. Hanne Giver korpset besked om at den ligger på et uheldigt tidspunkt.
- b) 26/8: Spejder for en dag (altså "tag en ven med til spejdermøde"): Hvad virkede sidste år og hvem gør hvad? Hanne skriver til skolerne. Forslag om at mikro og mini laver et opgaveløb, det fungerede godt sidste år. Hanne lægger op at forældrene gerne må melde sig på banen, og en invitation som man som spejder kan give sin ven med hjem. Husk at dele foldere ud. Obs lav kaffe til medfølgende forældre.
- c) 9-10/9: PULS-løb & mødedag onsdag: Hvem gør hvad? Og skal vi fortsat fastholde det eller droppe det? Mikro deltager ikke i pulsløbet og holder dermed almindeligt møde om tirsdagen. Deltager man på pulsløb kan man, mod fremsendelse af foto, få et 5 km mærke. Grenene bestemmer selv hvad de gør. Orienter Hanne
- d) 23/9: Arbejdsdag: Hvem gør hvad? Hvad skal prioriteres at lave? (Sammenhæng til punkt 9.a)

Hanne laver opslag og lægger op til at man tilmelder sig, også i forhold til at få lavet varm mad til alle. Ulla vil gerne være behjælpelig med at lave mad til dagen. Hanne hjælper, og vi spørger Søs. Det kan også være noget udefra.

Rune finder opgaver der skal løses. Og indkøber det der skal bruges

- e) 27/9: Foreningsfestival ved Assens Kommune: Hvad vil vi bidrage med og skal vi være med? Søs og Hanne er tilmeldt en fælles spejder-arbejdsgruppe, men har ikke hørt mere. Det viser sig at vi er den eneste gruppe der har svaret Lone. Vi er tilmeldt, men kan melde fra. Vi tænker vi skal være indenfor. Krus eller Knobbånd. Hanne og Kiks finder på noget. Sig til hvis i mangler hjælp. Hanne kontakter Helle fra SAF i forhold til plads.

- f) 5/10: Røde Kors indsamling: Hvem gør hvad?

Hanne sender indbydelse ud på mail, Blomme laver sedlen. Junior og trop deltager

- g) Hvad gør vi med fælleslejr? Oprindeligt sat til april, men drøftelse om at flytte den til efteråret eller tidlig vinter pga. divisionsturnering, konfirmationer, m.v.

Vi ønsker at holde fast i lejren. Og vi overvejer om den skal ligge i marts 2026. 20-22/3 Rune skriver til divisionen om hytten er ledig. Og booker den, den ser ud til at være ledig.

- h) Spejdernes lejr 2026. Den bliver på Hedeland igen fra 18/7- 26/7. Mikro laver en alternativ tur. Hanne vil gerne hjælpe hvis andre vil med. Mini ønske at tage med på halv lejr. Det gør juniorerne nok også. Blomme deltager ikke, men kommer måske på besøg. Rune vil gerne deltage, men ønsker ikke at tage planlægningsmøderne i kommunen. Ulla overvejer at hjælpe medens minierne er der. Vi kan snakke mere om lejren næste gang. Vi kan måske opfordre forældre om at melde sig som madmor. Seniorer inviteres med som klanspejdere på de aktiviteter der er lavet til dem, og ellers som hjælpere i gruppen.

8. Planlægning af leder- og divisionsarrangementer:

- a) 19/8: KAMIK med divisionen: Nogen der skal med? Husk tilmelding individuelt
- b) 6/9: Lederhygge med divisionen: Nogen der skal med? Husk tilmelding individuelt
- c) Leder-høstfest med bestyrelse og klan 4.-5. oktober (husk ledermøde med i programmet for dagen). Skal vi gøre dette igen og hvem vil planlægge? Vi heller mest til et dagsarrangement. Om lørdagen den 4/10. Hanne forbereder ledermødet inden, og Hanne vil gerne planlægge høstfest sammen med Ulla

9. Økonomi & praktik:

- a) Udeståender ved hytten og/eller grunden (Sammenhæng til punkt 6,d arbejdsdag):

Mår på loftet; Vi ved nu hvor den kommer ind, det vendes med bestyrelsen på mandag
Vi skal have lappet indgangshullet og have sat en fælde ind

Alarmsystemet er ikke færdigt; Martin kigger måske på det. Tænker vi ved mere efter bestyrelsesmødet.

Skulle der tag på bålhytten? Der er doneret tagplader. Erik tænker der skal laves tag, Erik regner på hvad der skal bruges.

Dør-stoppere; Opgave til arbejdsdag.

Der er lavet klodser til nye bænke rundt om lej pladsen. De skal laves på arbejdsdagen. Nyt bord og faste bænke ønskes. Ved den gamle bålhytte

Lys i ene toilet; er fikset

Skilte ved veje? Det har Erik undersøgt, det er dyrt, da der skal sættes en stander op, som vi også skal betale. Pris ca. 8000 kr. det går vi væk fra igen.

Hvem indkøber de nye popcorns-net og nye bål pande (obs de gode, ikke for tynde?;)

Blomme køber ind.

- b) Bestyrelsen har nedsat et udvalg til at søge penge. Sig til, hvis I har flere ideer eller ønsker, som de skal søge til.

10. Næste møde jf. årshjulet:

- 4. oktober ifm. høstfesten.
- Husk at sætte datoer for møder og arrangementer i jeres kalendere jf. årshjulet (vedlagt).

11. Eventuelt

- Arbejdsdag i Divisionen prøver vi at sende ud til forældrene. Vi tror ikke på det, men forsøger.
- Lederkontingent opkrævet via blåt medlem
- Marias mail er blevet hacket. Rune ændrer til hendes nye mail.
- Skal mikro og mini have et sommerlejmærke? Erik prøver at lave noget i leder, med en bæver som motiv på.
- Flødebollemaskinen afprøves på spejder for den dag den 26/8
- Vi snakker om vi skal deltage på æblefestival og evt bruge Flødebolle maskine/æble maskine. Det gør vi ikke.
- Gave til kommende brudepar. Blomme køber.